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Mødereferat: LUU Stenhugger 
 
 

Dato 30. maj 2023 Tid: 09:00 – 13:00 

Sted Learnmark Tech, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230 

Mødeleder Henrik Vang Olsen 

Deltagere Henrik Vang Olsen, Anders Schannong, Peter Michael Jensen, Keld Skovly, Kim Aagaard, 

Henrik Lynggaard Christiansen, Kenn Dyrbye, Gert Skov Rasmussen, Thomas Johansson, 

Peter Hjortdal Andersen (til og med punkt 3), Elisabeth Damkjær (til og med punkt 2), 

Maja Nedergaard Nielsen (til og med punkt 2) 

Afbud Christian Staffeldt 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Godkendelse af referat 
 
2. Markedsføring 
- kampagne på sociale medier 
- yderligere tiltag  
 

3. Efteruddannelse 
- kurser i åbent værksted V./ Kenn 

 
4. Fælles AUB-projekt 
 
5. Trepartsaftalen 
- status  

- budget og regnskab 
 
6.  EuroSkills25 
- endelig beslutning om vi vil deltage 
- orientering og status 
 

7. Svendeprøve stenteknikker 
- forslag fra Thomas  
 
8. Svendebrev stenteknikker 
- udarbejdelse af svendebrev 
- bilag udsendt  

 

9. Bedømmelse af Stenteknikker 
- resultat af svendeprøve  
Bestået / ikke bestået 
7 trinsskala 
Sølv, bronze, ros, bestået 
 
10. Ny bekendtgørelse 

- grøn omstilling 
- andre forslag 
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11. Svendeprøve 

- forslag til skriftprøve V./ Kenn 
- faste dekorationer til granit V/ Kenn 
 
12. H3 prøve 
Oplæg v/ Kenn 
 
13. Logbog App 

 
14. DK Skills Roskilde 18. – 20. april 2024 
 
15. Skolehjem 
 
16. Stenteknikker  

 

17. Nyt fra faget 
 
18. Nyt fra skolen  
 
 
Ad 1) 

Referat godkendt uden bemærkninger. 
 
 
Ad 2) 
Henrik Vang Olsen efterlyser en kampagne for stenhugger- og stenteknikeruddannelsen for at rekruttere  
nye elever til faget. 
 

Elisabeth Damkjær og Maja Nedergaard Nielsen deltog på mødet som repræsentanter fra skolens  
markedsføringsafdeling.  
Maja Nedergaard Nielsen orienterede om de forskellige sociale medier og mediernes målgrupper.  
Skolens allerede eksisterende markedsføringsmateriale kan desværre ikke konverteres om til TikTok. 

 
Kenn Dyrbye oplyste, at generelt set er fagets lærlinge ikke de helt unge, men fra 20+. 
 

Peter Michael Jensen foreslog at gå efter forældrene og ikke nødvendigvis kun de unge.  
 
Peter Hjortdal Andersen forespurgte på hvor højt det teoretiske niveau er. FGU-elever kunne være en  
oplagt målgruppe. Kenn Dyrbye oplyste, at fagene ikke er teoritunge fag. Der er dog overgangskrav  
om matematik på F-niveau.  
 

Elisabeth Damkjær oplyste, at hvis faget skal vækkes, skal faget opleves personligt og ikke via videoer.  
Videoer kan være med til at fange interessen, men uddannelserne sælges ved de personlige møder.  
 
Peter Hjortdal Andersen oplyste at AMU-kontraktuddannelserne fx er repræsenteret på Roskilde Dyrskue,  
for at vise fagene frem.   
 
Gert Skov Rasmussen tror på, at der er en del på FGU, som kunne være relevante for faget.  

 

Henrik Vang Olsen spurgte indtil hvordan FGU-eleverne rammes. 
Kan AUB-midler eller trepartsmidler bruges?  
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede ingen af de igangværende projekter kan dække besøg på FGU- 
skoler.   
Stenhuggerlauget kan opfordre virksomhederne til at kontakte FGU-skolerne.  
 

Elisabeth Damkjær spurgte indtil hvad virksomhederne, som søger lærlinge, gør for at skaffe lærlinge.  
Peter Michael Jensen orienterede om, at det er forskelligt hvad virksomhederne gør. Det kunne fx være  
opslag på instagram, søgning bredt i branchen, opkald til skolen eller på lærepladsen.dk 
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Peter Michael Jensen har møde med konsulent i DI for at drøfte mulighederne for at lave korte indslag om  
faget. Peter Michael Jensen koordinerer kontakten med Elisabeth Damkjær.   

 
Henrik Vang Olsen efterspurgte om de allerede eksisterende film kunne køre engang mere?  
Elisabeth Damkjær opfordrede virksomhederne i branchen til at dele filmene. Det er den personlige  
anbefaling som skaber den største troværdighed.  
 
Gert Skov Rasmussen efterlyste materiale til uddeling. Elisabeth Damkjær og Maja Nedergaard Nielsen  
følger op på dette.  

 
Maja Nedergaard Nielsen foreslog at målrette indsatsen til de områder, hvor de ledige lærepladser er.  
Henrik Vang Olsen oplyste, at han er bekendt med ledige stillinger i København og Herlev. 
Peter Michael Jensen sender virksomhedsnavn, adresse, kontaktperson og telefonnummer på  
virksomhederne.  
 

 

Ad 3) 
Kenn Dyrbye har mulighed for at køre ”Stenhugger – Natursten, hugning af sandsten” i åbent værksted  
sideløbende med EUD-undervisningen.  
Peter Michael Jensen vil gerne gennemføre kurset ”Stenhugger – Restaurering i natursten” for sine  
ansatte i efteråret. Peter Michael Jensen melder dato retur til Peter Hjortdal Andersen.  
Thomas Johansson orienterede om, at det indenfor stenteknikerfaget er håndarbejde (kantpolering, profiler  

mv.) og CNC-teknik, som er de tungeste poster, når medarbejdere skal opkvalificeres. Thomas Johansson  
foreslår kursus i indledende CNC-bearbejdning for stenindustrien, indeholdende især tegnedelen i et CAD- 
program på skolen og eventuelt stenteorien ude i virksomhederne.  
Thomas Johansson undersøger hvor stor interessen er hos de samarbejdende virksomheder og vender  
retur til Peter Hjortdal Andersen.  
 
 

Ad 4) 
Stenhugger- og stenteknikerfaget er en del af en fælles AUB-ansøgning sammen med skolens øvrige  
byggeriuddannelser.  
Projektet går på at skaffe lærepladser til de sidste 20 procent af grundforløbseleverne, som ikke har en  

underskrevet uddannelsesaftale.  
Der er to elever på grundforløbet, som endnu ikke har en underskrevet aftale.  
 

 
Ad 5) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om trepartsprojektet vedr. tilskud til flytning og besøg på GF1  
på andre skoler.  
 
Projektperioden er 01.01.2023 – 31.08.2024.   

 
Trepartsprojekt med tilskud til flytning og mentorordning i virksomheden er i spil for en af de nuværende  
grundforløbselever. Der er dog ingen underskrift på aftalen endnu, som er et krav for tilskud. 
Der er udarbejdet informationsmateriale om tilskudsmulighederne.   
 
Kenn Dyrbye arrangerer møderne på GF1 og inviterer Peter Michael Jensen med.  
 

 

Ad 6) 
Det er udvalgets beslutning at trække deltagelsen i EuroSkills 2025 pga. usikre punkter, som økonomi og 
organisation.  
Henrik Vang Olsen giver besked herom.  
 
 

Ad 7) 
Thomas Johansson har fremsendt et bud på en praktisk opgave, som passer til ordlyden i  
svendeprøvebekendtgørelsen. 
Ifølge Thomas Johansson har det nuværende forslag udfordringer med profilkanterne, hvorfor der er lavet  
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opstop i det nye forslag.  
Kenn Dyrbye kigger på forslag til andet limvalg end det nuværende beskrevet, da UV ikke længere er  

så udbredt i hverdagen. Der skal kigges på reparation 2 (kantskade).  
Forslaget følges op på næste møde.  
 
 
Ad 8) 
Den første stentekniker bliver udlært i foråret 2024, hvorfor der skal udarbejdes et svendebrev for  
stentekniker.  

Det blev besluttet, at svendebrevet skal lægge sig op ad stenhuggernes svendebrev. 
Henrik Vang Olsen orienterer Byggeriets Uddannelser om valget.  
 
 
Ad 9) 
Af den nuværende bekendtgørelse fremgår det, at bedømmelsesformen skal være bestået/ikke bestået.  

Der ønskes i første omgang ikke at ændres ved denne bedømmelsesform.  

Henrik Vang Olsen orienterer Byggeriets Uddannelser. 
 
 
Ad 10) 
Henrik Vang Olsen orienterede om, at arbejdsmøderne omkring den nye bekendtgørelse blev aflyst, da det  
ikke lykkedes at kunne samle nok deltagere. 

Grøn omstilling kommer til at lægge i fællesfagene, hvilket gør at udvalget ikke skal komme med forslag til  
bekendtgørelsen.  
 
Kenn Dyrbye orienterede om at grøn omstilling er en del af undervisningen allerede.  
Henrik Lynggaard Christiansen supplerede med, at det er et mål for skolen at inddrage bæredygtighed i  
skolens undervisning hver dag.  
 

Der er ikke forslag til andre ændringer til bekendtgørelsen.  
 
 
Ad 11) 

Kenn Dyrbye har udarbejdet et forslag til en ny skriftprøve ved lodtrækningsprøven. 
Forslaget blev godkendt af udvalget.  
 

 
Ad 12) 
Kenn Dyrbye har ændret på profilen. Eleverne er i gang med at prøve opgaven af.  
 
 
Ad 13) 

Henrik Vang Olsen orienterede om at logbogen som app, nu er godkendt. Der er tre logbøger i systemet, 
hhv. for sandsten, granit og stentekniker.  
Udvalget kan bede om at få praktikerklæringerne. Henrik Vang Olsen står for dette.  
 
 
Ad 14) 
Kenn Dyrbye er forhindret i at deltage den 20. april 2024.  

 

 
Ad 15) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om at skolen er blevet godkendt til at køre skolehjem fra 1.  
januar 2024. Skolen vil, som tidligere oplyst, leje 20 værelser på Teknisk Kollegium i Horsens.  
 
 

Ad 16) 
Drøftet under de øvrige punkter.  
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Ad 17) 

Drøftet under de øvrige punkter. 
 
 
Ad 18) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at han starter i nyt job som servicechef på Learnmark.  
Afløseren bliver Anders Graabach Mølgaard, som kommer til at være uddannelsesleder for murer, struktør  
og stenhugger.  

 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at en stenteknikerelever har et ønske om at have varmt  
vand i hanen ved slibemaskinerne.  
Kenn Dyrbye har undersøgt om Arbejdstilsynet har krav til det, hvilket ikke er tilfældet. Skolen  
efterspørger derfor, hvordan det er i praksis ude i virksomhederne? 
Thomas Johansson orienterede om, at de genbruger alt vandet, så de kender ikke til problemet, da vandet 

ikke er så koldt, som når det kommer direkte fra hanen.  

Udvalget mener ikke, det er en nødvendighed, at skolen installerer varmt vand.  


